
"НА СТАНЦІЇ СИТУАЦІЯ 
СТАБІЛІЗУВАЛАСЯ"

Чорнобильську АЕС  і зону відчуження відвідав перший 
віце-прем'єр-міністр України Станіслав СТАШ ЕВСЬКИЙ

Перший віце-прем'єр прибув до 
Чорнобиля повітряним шляхом, 
здійснивши гвинтокрилим гелі
коптером обліт відчуженої терито- 

У поїздці пана Сташевського 
 cупроводжували заступник Міні

стра України з питань надзвичай
них ситуацій та у справах захисту 
населення від наслідків Чорно
бильської катастрофи Володимир 
Холоша, голова Держатомрегулю- 
вання України Олена Миколай-

чук, голова держадміністрації Ки
ївської області Євген Жовтяк, від
повідальні працівники урядових 
установ.

Д алі  —  на 2-ій  стор.



"НА СТАНЦІЇ СИТУАЦІЯ 
СТАБІЛІЗУВАЛАСЯ"
Продовження.

Початок на 1-ій стор.

На Чорнобильській 
АЕС С. Сташевський оз
найомився з експозицією 
макетного залу та огля
дового павільйону об'єк
та "Укриття", побував на 
будівельному майданчи
ку сховища відпрацьова
ного ядерного палива 
№2, оглянув інші чорно
бильські будмайданчики.

У ході візиту перший 
віце-нрем'єр спілкувався 
із керівниками і спеціалі
стами станції та зони від
чуження. Так, у бесідах з 
генеральним директором 
ДСП ЧАЕС Ігорем Гра- 
моткіним, технічним ди
ректором — головним ін
женером станції Андрієм 
Біликом він поцікавився 
станом справ на підпри
ємстві, психологічним 
кліматом у колективі 
атомників, ходом будів
ництва об’єктів інфра
структури, споруджува
них з міжнародною тех
нічною допомогою, вико
нанням заходів, наміче
них на станції у зв’язку з 
підготовкою до 20-х ро
ковин Чорнобильської 
катастрофи.

В оглядовому павіль
йоні об'єкта "Укриття" 
Станіслав Сташевський 
та Ігор Грамоткін відпо
віли на запитання жур
налістів, які представля
ли столичні і місцеві за
соби масової інформації.

Зокрема, працівники 
ЗМ І виявили підвище
ний інтерес щодо відзна
чення чорнобильської 
дати на державному і 
міжнародному рівнях. 
Станіслав Сташевський 
як голова Організаційно
го комітету з підготовки 
і проведення заходів до 
20-річчя Чорнобильської 
катастрофи сказав:

— Намічено засідання 
нашого Оргкомітету, і 
моя поїздка пов'язана са
ме з цим. Ми проаналі
зуємо стан справ на стан
ції і в зоні відчуження. 
Крім того, Президент

України Віктор Ющенко 
після свого недавнього 
візиту на ЧАЕС і в 30-кі- 
лом етрову зону дав ряд 
доручень, і ми хочемо 
подивитися, як вони ви
конуються.

Як відзначив перший 
віце-прем’єр, програма 
заходів щодо наступного 
20-річчя — ємка, широка. 
Вона стосується не лише 
Чорнобильської АЕС, а, 
в першу чергу, проблем 
соціального захисту лю 
дей, які працювала на 
станції, які ліквідовували 
аварію та її наслідки. На 
жаль, лихо торкнулося

багатьох, тільки в Украї
ні його зазнали мешканці 
кількох областей. Керів
ництво країни турбує 
стан забезпечення потер
пілих пенсіями, житлом, 
медичним обслуговуван
ням й іншими формами 
соціального захисту. На 
найближчому засіданні 
Оргкомітету з цього при
воду будуть заслухані 
доповіді керівників міні
стерств та відомств.

— Що стосується самої 
станції, то головне зав
дання — довести до ло
гічного завершення 
діяльність підприємства:

здійснити будівництво 
сховища відпрацьованого 
ядерного палива, інших 
об'єктів інфраструктури, 
виконати стабілізаційні 
роботи на четвертому 
блоці, а після завершен
ня тендеру розпочати бу
дівництво нового укрит
тя. Спорудження нового 
безпечного конфайнмен- 
ту планується завершити 
десь у 2010 році, а стабі
лізаційні роботи — до 
кінця цього року. Роботи 
виконуються за графі
ком. Персонал працює з 
душею. До керівництва 
станцією через двадцять

років після аварії прий
шли молоді люди, і вони 
роблять усе для того, 
щоб привести роботи до 
належного стану. Тут 
працює достатня кіль
кість персоналу для того, 
щоб тримати станцію на 
рівні норм, на рівні ви
мог Регулятора.

Приємно відзначити,
— наголосив пан Сташе
вський, — що останнім 
часом на станції ситуація 
стабілізувалася. Сьогодні 
на ЧАЕС заробітна плата 
така ж, як і на діючих 
атомних. І вимоги, які 
ставляться перед керів
ництвом станції, перед 
керівництвом міністер
ства, виконуються.

Журналісти попросили 
прокоментувати пана 
Сташевського зміст захо
дів до 20-річчя. Він під
креслив, що першим зав
данням є забезпечення 
соціального захисту лю 
дей, створення більш до
стойних, комфортних 
умов проживання по- 
страждалих, в першу 
чергу інвалідів.

— По друге, ми маємо 
показати світу, що є така 
біда і що вона не повинна 
ніколи повторитися. То
му буде проведена низка 
"круглих столів", конфе
ренцій, демонстрація кі
нофільмів, щоб людство 
краще уявило, що таке 
атомна енергетика і яке 
лихо вона може принести 
через необережність.

Чимало буде зроблено 
щодо продовження істо
ричного літопису. Пла
нується видати до дати 
ряд нових книг.

Заплановано забезпе
чити відселення понад 80 
сімей з території відчу
ження. За дорученням 
Президента країни бу
дуть збережені для май
бутніх поколінь мате
ріальні і духовні цінно
сті, нагромаджені на по- 
страждалих землях. Ста
виться питання про ство
рення спеціального тури
стичного маршруту, бо 
люди хочуть скласти 
уявлення за особистими 
враженнями від побаче
ного в Чорнобилі, а не 
тільки за книжками і 
фільмами.

Усього намічено понад 
50 великих заходів, до 
здійснення яких залучено 
чималу кількість вико

навців. Вони включають і 
ремонт наявних музеїв, і 
будівництво пам’ятників, 
і створення можливості 
для поїздки рідних до мо
гил загиблих і померлих. 
На це підуть великі бю
джетні, позабюджетні і 
залучені кошти.

— Ми контролюємо, 
аби всі намічені заходи 
були виконані, — сказав 
С. Сташевський.

Повертаючись до 
діяльності станції на пе
ретворенні об'єкта "Ук
риття" в екологічно без
печну систему, один сто
личний журналіст, з по
силанням на твердження 
окремих науковців, запи
тав, чи не можна було 
обрати кращий проект, 
наприклад, зразу розі
брати і захоронити іс
нуючу споруду та її не
безпечний вміст.

— Сьогодні у нас іншо
го виходу нема, — відпо
вів перший віце-прем'єр. 
— Якби хтось міг чітко 
сформулювати і обгрун
тувати перед науковця
ми, фахівцями, що є к- 
ще. Тому обрано один з  
найкращих, оптимальний 
варіант. Для того, щоб 
усе розібрати й остаточ
но захоронити, спочатку 
й треба створити "Ук- 
риття-2".

Було й запитання сто
совно минулорічної до
повіді МАГАТЕ щодо 
наслідків Чорнобильсь
кої катастрофи. Що Ук
раїна готує у відповідь? 
Що робиться на вико
нання рекомендацій екс
пертів МАГАТЕ?

— Справа в тому, що 
ми, як  і всі країни, які 
мають атомні електро
станції, зобов'язані вико
нувати приписи, реко-  
мендації МАГАТЕ. 

Журналіст:
—  Чи погоджується 

Україна з  усіма виснов
ками згаданої доповіді?

— Не можна не пого
дитися. І якщо вони від
повідають всім нормам і 
вимогам, то ми їх беремо 
до виконання. Але є по
ради, а є норми. З кра
щими порадами пого
джуємось, а в решті пи
тань, які потребують дис
кусії, ми ведемо її, — за
вершив пан Сташе
вський.

Віктор КАПУСТА


